
Carsten Berger 

     Frederiksberg den 06.07.2016. 

 

Til Uddannelses- og Forskningsudvalget 

 

 

Vedr.: påtænkt lov om uddannelsesloft. 

 

For det første vil jeg anføre, at jeg synes vi er et meget fattigt land, hvis vi indfører det påtænkte. Livsglæden 

ved at have det rigtige arbejde, synes jeg ikke skal fratages nogle meget få personer, som først senere gennem 

arbejde konstaterer, at man for at opfylde vores samfunds højere og højre krav til faglig dokumentation, 

bliver nød til at tage en yderligere uddannelse. 

De nye uddannelser vil altid ligge tæt op af den tidligere, hvorfor den nye uddannelse vil blive kortere og ikke 

så omkostningstung som den første. 

Vores komplicerede samfund, har i øvrigt behov for personer med meget bred uddannelsesmæssig baggrund 

– det brede islæt risikere vores samfund at miste fremover. Det bliver på sigt dyrt for vores samfund. 

Udover dette kan jeg af det påtænkte alene se at såfremt man allerede har f.eks. en bacheloruddannelse, 

skal man selv betale for den næste. 

Hvad med dem der allerede har taget den første med fuld/delvis egenbetaling – skal de så også betale for 

nr 2 ? 

Det virker helt urimeligt.  

Hvis man gennemføre det påtænkte, da bør det være således, at der alene skal betaling af nr. 2 uddannelse, 

idet omfang den første har været uden egen betaling. Der bør eventuel være en fordeling i det omfang der 

har været delvis egen betaling. 

Måtte jeg få svar fra ministeren, om man vil medtage dette i det kommende lovforslag. 

 

Med venlig hilsen 

Carsten Berger     
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